
Protokół Nr 10/12 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Budżetu; Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego; Komisji Zdrowia, Oświaty i 
Kultury; Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 21 listopada 2012r 

 
 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji oraz Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Kazimierz Krahel, Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Rudziewicz, Wójt 
Gminy Pan Ryszard Zieliński, Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński, Skarbnik Gminy 
Pani Bożena Wronowska, Pan Jan Miler-Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki 
Przestrzennej Urzędu Gminy w Dubeninkach, Pani Renata Sojkowska podinspektor 
Urzędu Gminy, Pani Alicja Karwel - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Dubeninkach, Pani Teresa Rydzewska – Pełnomocnik Wójta ds. współpracy gminy 
Dubeninki z organizacjami pozarządowymi. 
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 
 
Porządek posiedzenia komisji: 
1. Otwarcie posiedzenia komisji 
2. Wybór przewodniczącego posiedzenia 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a/ określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizacje zadania 
publicznego w ramach inicjatywy lokalnej 

b/ przyjęcia Programu Współpracy Gminy Dubeninki z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013 

c/ zmian w budżecie gminy na 2012r 
d/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty 
e/ określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 
f/ określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów 

g/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

h/ ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz za usługi w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Dubeninki 

i/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie geodezyjnym Skajzgiry w Gminie 
Dubeninki 

j/ uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dubeninkach 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wojewódzkiemu Sądowi 

Administracyjnemu w Olsztynie skargi stowarzyszenia na rzecz zrównoważonego 
rozwoju Suwalszczyzny i Mazur Garbatych „Horyzont” z siedzibą w Wiżajnach ul. 
Sejneńska 13, 16 – 407 Wiżajny 

5. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie podziału gminy Dubeninki na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich numerów , granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych 

6. Wolne wnioski 
7. Zamknięcie posiedzenia 
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Ad.1 Otwarcia wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel. 
 
Ad.2 Na przewodniczącego posiedzenia wybrano Pana Edwarda Sosnowskiego 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 
 
Ad.3 Przewodniczący posiedzenia przedstawił porządek posiedzenia komisji i zapytał się 

czy ktoś z obecnych chciałby wprowadzić zmiany do porządku. 
 Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński poprosił o dodanie po pkt.3j, pkt.4 – 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wojewódzkiemu Sądowi 
Administracyjnemu w Olsztynie skargi Stowarzyszenia na rzecz zrównoważonego 
rozwoju Suwalszczyzny i Mazur Garbatych „Horyzont” z siedzibą w Wiżajnach ul. 
Sejneńska 13, 16-407 Wiżajny. 

 Pan Sekretarz powiedział, że w dniu 6 listopada 2012r do urzędu wpłynęło od w/w 
Stowarzyszenia pismo skierowane do WSA w Olsztynie w sprawie skargi na podjęcie 
przez Radę Gminy uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki. 

 W związku z tym, że Rada Gminy nie zajęła żadnego stanowiska w sprawie 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa, Stowarzyszenie przekazuje skargę za 
pośrednictwem Rady Gminy do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Olsztynie. 

 Przekazanie skargi może nastąpić po podjęciu powyższej uchwały. 
 Następnie Pan Sekretarz poprosił o wprowadzenie kolejnego punktu do porządku 

jako pkt.5 dotyczącego zapoznania się z projektem uchwały w sprawie podziału 
gminy na obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 

 Pan Wójt zaproponował o wprowadzenie po pkt.5, pkt.6 – wolne wnioski. 
 Przewodniczący posiedzenia przedstawił porządek posiedzenia po wprowadzonych 

zmianach . 
 Członkowie komisji 10 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęli porządek posiedzenia po 

zmianach. 
 
   3a/ Projekt  uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej omówiła 
Pani Teresa Rydzewska – Pełnomocnik Wójta ds. współpracy gminy Dubeninki z 
organizacjami pozarządowymi. 

 Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że z taką inicjatywą wystąpił sołtys sołectwa 
Przerośl Gołdapska Pan Jan Bordzio i w dniu dzisiejszym złożył pismo w którym rada 
sołecka zwraca się z wnioskiem o uwzględnienie w budżecie gminy kwoty 2 tys. zł z 
przeznaczeniem na fundusz sołecki. W/w kwota zostanie przeznaczona na zakup 
kosiarki samobieżnej na koszenie sołeckiego boiska i placu zabaw dla dzieci o 
łącznej powierzchni 67 ar. Treść pisma została odczytana. 

 Pan Wójt stwierdził, że takie problemy na pewno są przed nami i niektóre sołectwa z 
taką inicjatywą będą występować. 

 Następnie wywiązała się dyskusja w związku ze złożonym pismem. 
 Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały, uwag nie wniesiono. 
 Uchwała została pozytywnie zaopiniowana 10 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
   3b/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Dubeninki z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie omówiła 
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  Pani Teresa Rydzewska oraz przedstawiła przebieg dotychczasowej współpracy z   
  organizacjami pozarządowymi. 
  Przewodniczący posiedzenia Pan Edward Sosnowski odczytał projekt uchwały,   
 uwag nie wniesiono. 
 Projekt uchwały 10 głosami „za” (jednogłośnie) został pozytywnie zaopiniowany. 
 
    3c/ Propozycję zmian w budżecie gminy na 2012r przedstawiła Skarbnik Gminy Pani 

Bożena Wronowska. 
 Pani Bożena Wronowska powiedziała między innymi, że ciągle brakuje pieniędzy w 

szkołach i żeby szkoły mogły funkcjonować do końca roku należy dołożyć 
342.742,00 zł. W chwili obecnej szkoły powinny być już zamknięte ponieważ 
posiadane środki finansowe zostały wykorzystane i brakuje na płace, ZUS, energię, 
zakup opału. Informację przekazywaną przez Panią Skarbnik uzupełniał Wójt Gminy. 

 Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2012r. Uwag nie zgłoszono. 

 Projekt uchwały 10 głosami „za” (jednogłośnie) został pozytywnie  zaopiniowany. 
 
    3d/ Przed omówieniem projektu uchwały Sekretarz Gminy w formie slajdu przedstawił 

prezentację ze strony Ministerstwa Środowiska pod nazwą „ Nowe obowiązki gmin 
wynikające ze zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach”. 

 Do przedstawionych zagadnień z prezentacji ustosunkowywał się i wyjaśnień 
udzielał Wójt Gminy. 

 Pani Renata Sojkowska przedstawiła cenę sklepową nowych pojemników na odpady  
w rozbiciu na pojemność. Następnie wywiązała się dyskusja na temat segregacji 
odpadów, kontenerów i wysokości opłaty. 

 Głos zabrała Pani Renata Sojkowska i powiedziała, że projekt uchwały informacyjnie 
był przedstawiany na poprzednim wspólnym posiedzeniu komisji i został 
uzupełniony o następujący zapis w § 1 ust.1 po wyrazie „gminach” dodano „ zgodnie 
z którą opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn liczby 
mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość i stawki opłaty o których mowa 
w ust.2 i ust.3”, pozostała treść projektu uchwały nie uległa zmianie. 

 Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi liczona będzie od osoby 
zamieszkującej daną nieruchomość w wysokości 15,37 zł, a przy segregacji 
odpadów 15,17 zł. 

 Następnie wywiązała się dyskusja na temat wysokości stawki i kosztów które na nią 
wpływają. 

  Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru metody   
 ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia    
 wysokości tej opłaty. 
 Radna Agnieszka Sztejter poddała pod rozważenie, że może opłatę ustalić od 

rodziny, a nie od osoby. 
 Pan Jan Miler odpowiedział, że ustawa określa metody ustalania opłaty. 
 Pani Renata Sojkowska dodała, że gmina dla Związku Międzygminnego za odpady  

płacić będzie od osoby. 
 Przedstawiony projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 
 Projekt został pozytywnie zaopiniowany 8 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi”, 
 0 „przeciw”. 
 
   3e/ Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 Opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się miesięcznie, do 
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 15 każdego miesiąca, którego obowiązek opłaty dotyczy. 
 Pierwszą opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się w terminie 

30 dni od dnia zamieszkania na danej nieruchomości pierwszego mieszkańca. 
 W przypadku zmiany danych będących podstawą ustalenia wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, opłatę w zmienionej wysokości uiszcza się 
w terminie 30 dni od dnia w którym nastąpiła zmiana. 

 Radny Jan Bordzio zapytał się dlaczego jest termin do 15 każdego miesiąca 
ponieważ np. renty, emerytury ludzie otrzymują po 20. 

 Pani Renata Sojkowska odpowiedziała, że terminy otrzymywania świadczeń są 
różne np. do 5 każdego miesiąca czy też do 15, nie sposób dopasować żeby 
wszystkim odpowiadało. 

 Przedstawiony projekt uchwały Pan Edward Sosnowski poddał pod głosowanie. 
 Członkowie komisji 10 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie projekt uchwały 

zaopiniowali. 
 
    3f/ Przewodniczący posiedzenia Pan Edward Sosnowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów. 

 Proponuje się odbieranie odpadów od właścicieli nieruchomości raz w miesiącu, a w 
okresie od 1 maja do 30 września dwa razy w miesiącu. 

 Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński zwracając uwagę na zapis dotyczący 
odbioru odpadów 2 razy w miesiącu w okresie 1.05-30.09, a w pozostałe miesiące 
tylko 1 raz powiedział, że szedłby może w kierunku ujednolicenia odbioru tj. 2 razy w 
miesiącu, tylko nie wiadomo o ile wzrosłaby cena. 

 Pan Jan Miler potwierdził, że częstotliwość odbioru będzie miała wpływ na cenę. 
 Następnie wywiązała się dyskusja na temat terminów odbiorów odpadów 

komunalnych. 
 Pan Wójt zaproponował zmniejszyć o 2 miesiące dwukrotny odbiór odpadów czyli 

zrezygnować z miesiąca maja i września i w związku z tym zmniejszyć stawkę opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi z 15,37 zł na 14,50 zł, a przy 
selektywnym zbieraniu z 15,17 zł na 14,20 zł. 

 W związku z tym w § 1 pkt.2 projektu uchwały został zmieniony w części zapis na 
 „natomiast w okresie od 1 czerwca do 31 sierpnia – dwa razy w miesiącu”. 
 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały po dokonanej 

zmianie części zapisu w § 1 pkt.2. 
 Członkowie komisji 9 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”, 0 „przeciw” pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały. 
 
   3g/ Pan Edward Sosnowski przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właściciela nieruchomości. 

 Pierwszą deklarację o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składa się w terminie 14 dnia od dnia wejścia w życie uchwały. Uchwała wchodzi w 
życie z dniem 2 maja 2012r. 

 Pan Wójt zasugerował, żeby wydłużyć termin złożenia deklaracji tj. w terminie 30 dni 
od dnia wejścia w życie uchwały. 

 Po uwzględnieniu zgłoszonej propozycji projekt uchwały został poddany pod 
głosowanie. 

 Członkowie komisji 10 głosami”za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowali powyższy 
projekt. 
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   3h/ Wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz za 
usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych na terenie Gminy Dubeninki udzieliła Pani Renata Sojkowska oraz Pan 

 Jan Miler. 
 Obecni na posiedzeniu zainteresowani byli „z czego wzięła się” kwota 130 zł brutto 

za 1m3 – za odbiór nieczystości ciekłych i transport. 
 W trakcie prowadzonej dyskusji Pani Jadwiga Świtaj poprosiła o zwolnienie ze 

wspólnego posiedzenia komisji, zgodę taką uzyskała. 
 Przewodniczący posiedzenia zaproponował zaopiniować projekt uchwały z 

wyjątkiem § 1 pkt.3 który do sesji należy poprawić czyli na nowo wyliczyć stawkę 
oraz przygotować kalkulację powyższej stawki na sesję Rady Gminy. 

 Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 9 głosami „za' ( jednogłośnie). 
 
    3i/ Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i powiedział, że uchwała w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie geodezyjnym Skajzgiry w Gminie 
Dubeninki była podjęta na sesji w miesiącu wrześniu 2012r. 

 Wojewody Warmińsko – Mazurski rozstrzygnięciem nadzorczym uchylił powyższą 
uchwałę. 

 Pan Wojewoda zarzucił przede wszystkim to, że uchwała wchodzi w życie nie po 14 
dniach od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-
Mazurskiego jak wskazała  Rada Gminy, tylko po 30 dniach. 

 Pan Sekretarz dodał, że uchwała była tworzona w dwóch wersjach ustawy tj. przed 
nowelizacja i po nowelizacji, rozpoczęta została 2009r przed nowelizacją 
( nowelizacja ustawy weszła w 2010r). W ustawie przed nowelizacją termin wejścia 
w życie uchwały był po upływie 30 dni, a obecnie jest, że wchodzi w życie po upływie 
14 dni. 

 Prawidłowy zapis w uchwale powinien brzmieć, że wchodzi w życie po upływie 30 
dni. Ponadto Pan Wojewoda w 2 miejscach zarzucił nieprawidłowy zapis w uchwale , 
a dotyczy on § 1 i § 4 pkt.21. 

 W § 1 jest zdanie, że nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki, a powinno 
być, ze plan jest zgodny ze Studium. 

 W § 4 pkt. 21 było, że „przedsięwzięcia mogącego znacząco oddziaływać na 
środowisko” dla których wymagane jest przeprowadzenie oceny, a należy wpisać 

 „dla których może być wymagane przeprowadzenie oceny...”. 
 Pan Sekretarz odczytał uzasadnienie z rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody i 

dodał, że innych zmian w planie nie dokonano. Uwag do projektu uchwały nie 
wniesiono. 

 Projekt uchwały został 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowany. 
 Pan Jerzy Wilczewski poprosił o zwolnienie z posiedzenia komisji, zgodę taką 

uzyskał. 
 
    3j/ Z posiedzenia komisji wybył radny Tomasz Pawlukanis. 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Dubeninkach omówiła Pani Alicja Karwel Kierownik GOPS w 
Dubeninkach. Uwag do projektu nie wniesiono. 

 Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały który poddał pod głosowanie. 
 Projekt uchwały został 7 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowany. 
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Ad.4 Na posiedzenie powrócił radny Tomasz Pawlukanis. 
 Głos zabrał Sekretarz Gminy i powiedział, że na poprzednim wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych Rady Gminy była przedstawiana sprawa dotycząca wezwania Rady 
Gminy do usunięcia naruszenia prawa ( unieważnienie uchwały Rady Gminy  Nr 
IX/51/11 z dnia 10.11.2011r ws. zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki). 

 Wezwanie złożyło Stowarzyszenie na rzecz zrównoważonego rozwoju 
Suwalszczyzny i Mazur Garbatych „Horyzont” z siedzibą w Wiżajnach. 

 Radni obecni na wspólnym posiedzeniu (15 osób) odstąpili od zajęcia stanowiska, 
wiązało się to za odrzuceniem wniosku. 

         Wnioskodawca może zaskarżyć decyzję Rady do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego i takie pismo skierował. 

 W związku z tym konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie przekazania 
Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w Olsztynie skargi Stowarzyszenia na 
rzecz zrównoważonego rozwoju Suwalszczyzny i Mazur Garbatych „Horyzont” z 
siedzibą w Wiżajnach ul. Sejneńska 13, 16 – 407 Wiżajny. 

 Pan Edward Sosnowski odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. 

 Uchwała została 8 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowana. 
 Radny Tomasz Pawlukanis poprosił o zwolnienie z posiedzenia komisji, zgodę 

uzyskał. 
 
Ad.5 Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i informacyjnie przedstawił na 

slajdach podział gminy na 3 obwody głosowania i ich granice oraz uzasadnił 
potrzebę podziału. Podział gminy na obwody głosowania będzie poddany 
konsultacjom społecznym. 

 
Ad.6 W wolnych wnioskach głos zabrali: 
 Radny Antoni Czyżewski zwrócił się z zapytaniem kto na mostach postawił znaki 

dotyczące tonażu. 
 Wójt odpowiedział, że zarządca dróg, następnie Pan Ryszard Zieliński przedstawił 

sytuację związaną z budową drogi powiatowej Żytkiejmy – Degucie (w budżecie 
gminy zapisano kwotę 10 tys. zł na dołożenie dla powiatu Gołdapskiego do 
opracowania dokumentacji-warunek postawiony przez powiat). Powiat do dzisiaj nie 
zapisał żadnej kwoty na opracowanie dokumentacji na w/w drogę. 

         Starosta Gołdapski zwrócił się z zapytaniem czy gmina Dubeninki dołoży do 
powyższej drogi, ponieważ jest szansa żeby tą drogę zrobić za 1mln. zł . 

 Dofinansowanie miałoby wynosić 70%, a 30% pokryłby Powiat z Gminą Dubeninki 
czyli po 150 tys. zł. 

 Pan Wójt odpowiedział dla Starosty, że gmina przeznaczy 150 tys. zł na budowę 
drogi Żytkiejmy – Degucie, środki na tą drogę pochodziłyby z kredytu. 

 W chwili obecnej Starostwo mówi, że gmina powinna zaplanować 25 tys. zł na 
opracowanie dokumentacji ponieważ drogi bez dokumentacji nie będzie można 
zrobić. 

 Pan Wójt stwierdził, że szuka sposobu żeby się zabezpieczyć ponieważ może być 
tak, że dokumentację Starostwo zrobi, ale drogi już nie. Budowa drogi w 2013r nie 
będzie robiona, a w 2014r nie ma już żadnych unijnych programów. 

 W projekcie budżetu gminy na 2013r jest zapisany kredyt na ten cel. Pan Wójt 
zastanawiał się jak można byłoby się zabezpieczyć i czego zażądać od Powiatu. 

 Po przeprowadzonej dyskusji ustalono, że Pan Wójt porozmawia z Panią Prawnik na 
ten temat w tym również o ewentualnej możliwości zwrotu dla gminy kwoty 25 tys. zł 
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  w przypadku odstąpienia od budowy drogi. 
 Następnie Pan Ryszard Zieliński powiedział, że projekt budżetu gminy na 2013r 

został wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie do zaopiniowania. 
 Głos zabrała Pani Skarbnik i powiedziała, że na 2013 r otrzymaliśmy subwencję 

oświatową w wysokości 2.306.932 zł. Subwencja na rok następny jest mniejsza o 20 
tys. zł w stosunku do roku bieżącego. 

 Z przygotowanego przez szkoły projektu budżetu wynika, że już na wstępie w Szkole 
Podstawowej w Dubeninkach brakuje 158.101 zł, w Szkole Podstawowej w 
Żytkiejmach 169.324 zł, a w Gimnazjum 20 tys. zł. Ogółem w szkołach brakuje 
347.425 zł. 

 Oprócz tego powiedziała Pani Bożena Wronowska, że szkoły zgłosiły na piśmie 
najpilniejsze potrzeby które są do załatwienia. 

 Pani Skarbnik odczytała zgłoszone przez szkołę potrzeby. Na potrzeby Szkoły 
Podstawowej w Dubeninkach trzeba byłoby dodatkowo przeznaczyć 48 tys. zł, do 
Żytkiejm 70 tys. zł plus 50 tys. zł na meble, komputery. 

         Dla szkół trzeba dodatkowo 210 tys. zł, a ogółem brakuje 550 tys. zł. 
 Pan Wójt poddał pod rozważenie podwyższenie podatku rolnego z 50 zł na 55 zł po 

to żeby pieniądze te przeznaczyć na zakup żwiru na remont dróg gminnych 
ponieważ dzwonią ludzie i proszą o poprawienie stanu dróg. 

 W przypadku podniesienia o 5 zł podatku, to można byłoby zakupić ok. 100 
samochodów dobrego żwiru. 

 Z kwoty 5 zł z podatku rolnego do budżetu gminy wpłynęło by więcej o 50-60 tys. zł,  
w budżecie gminy jest bardzo mało środków finansowych na drogi. 

 Radna Agnieszka Sztejter zapytała się, o ile będzie mniej subwencji w przypadku 
obniżenia o 5 zł podatku rolnego. 

 Pan Wójt odpowiedział, że 50-60 tys. zł mamy w budżecie mniej i o tyle minister 
pomniejszy subwencję. 

 Przewodniczący posiedzenia poprosił o przemyślenie propozycji Wójta w sprawie 
podwyższenia podatku rolnego na 2013r na 55 zł/dt i zapytał się kto z radnych byłby 
za stawką 55 zł. 

 5 radnych opowiedziało się „za”, 2 osoby nie zajęły stanowiska. Sprawa pozostała 
do przemyślenia do sesji do 30 listopada 2012r. 

 Radny Jan Bordzio zapytał się czy nie można zawieść żwiru na drogę Kiepojcie-
Łoje-Tuniszki. 

 Pan Wójt poinformował, że w budżecie gminy mamy tylko 5 tys. zł które są 
przeznaczone na okres zimowy. 

 Pani Agnieszka Sztejter powiedziała, że żwir jest przywieziony na w/w drogę, tylko 
należy go rozsypać. 

 Pani Agnieszka Sztejter poprosiła o zwolnienie z posiedzenia komisji. Następnie 
rozmawiano o stanie dróg na terenie gminy. 

 Pan Wójt powiedział, że będziemy mieli przekazanie samochodu marki Renault 
Kangoo ponieważ nie ma czym rozwozić listów, prawdopodobnie będzie również 
star skrzyniowy który mógłby być wykorzystany do zawiezienia żwiru na drogi. 

 
Ad.7 Zamknięcia wspólnego posiedzenia komisji dokonał Pan Edward Sosnowski 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 
 
 
 Protokółowała:       Przewodniczący posiedzenia 
         
 Irena Zakrzewska           Edward Sosnowski  


